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Hejtman LK Stanislav Eichler a ministr pro místní rozvoj Kamil Jankovský byli hlavními
přednášejícími na regionálním diskusním setkáníEURO Regional na téma Reforma
veřejných zakázek v praxi: přehledná a efektivní legislativa, kterou dnes  17. května v Clarion
Grandhotelu Zlatý Lev v Liberci pořádalo vydavatelství EURONEWS, a. s.

Setkání, které moderoval Jakub Železný z ČT, se zúčastnilo na 50 hostů z řad představitelů
vrcholového managementu firem Libereckého kraje, významných zástupců státní správy,
domácích i zahraničních investorů, konzultantů apod., mezi nimi i náměstek hejtmana LK
Martin Sepp, radní LK Zdeněk Bursa a poslanec PČR Pavel Ploc.

 „Tematicky se diskusní setkání zabývalo zejména legislativními změnami a progresivní
trendy v zadávání veřejných zakázek a při realizaci projektů, partnerstvím mezi veřejným a
soukromým sektorem v oblasti PPP projektů a praktickým zkušenostem v oblasti
elektronických aukcí, centrálních akvizic a elektronického zadávání veřejných zakázek,“
uvedl Vojtěch Jirků, generální ředitel vydavatelství EURONEWS, a. s.

Ministr Kamil Jankovský představil posluchačům návrh Zákona o veřejných zakázkách
z dílny Ministerstva pro místní rozvoj (MMR), který předloží k projednání  na zítřejším
zasedání Vlády ČR.

„Jedná se o jeden z klíčových zákonů současné české legislativy, který je dlouhodobě a
intenzivně diskutován. Vláda souběžně projedná balíček nutných opatření, která je potřeba
spolu se zákonem přijmout. Chceme, aby zákon začal platit k 1. lednu 2012. Tedy na začátku
nového rozpočtového období. V jeho rámci již musí být vyčleněny prostředky, které umožní
účinnou realizaci jednotlivých opatření,“ uvedl ministr Kamil Jankovský.

Novela zákona o veřejných zakázkách přináší podle něj celou řadu změn, z nichž za



klíčové lze považovat třeba snížení limitů pro veřejné zakázky, větší transparentnost a
omezení možnosti kvalifikačními požadavky zakázku tzv. „ušít“ na míru jednoho
dodavatele.

„Po celou dobu tvorby této novely jsme se snažili o co největší transparentnost. Ať již ve fázi,
kdy natextu pracovala Expertní skupina, nebo když jsme výsledek její práce dali k diskusi
široké veřejnosti. Po zapracování mnoha podnětů jsme na konci března novelu ‚vyslali‘ do
standardního meziresortního připomínkového řízení. Na jeho konci ale čekalo trochu
nepříjemné potvrzení starého pravidla, že ovce si ohradu sami nepostaví,“ prozradil ministr
Kamil Jankovský.

Mezi takřka 1000 připomínkami se totiž objevila velká řada těch, které jdou proti
smyslu novely. „Moje rozhodování nebylo snadné. Ale s vědomím všech možných
protiargumentů, jsem se rozhodl k radikálnímu kroku protlačit novelu do Sněmovny co
nejrychleji,“ uzavřel Kamil Jankovský.

Hejtman informoval ve svém příspěvku o fungování Směrnice RK č. 2/2009 o zadávání
veřejných zakázek.

„Tato směrnice konkretizuje zákon o veřejných zakázkách v podmínkách našeho kraje. Stanovuje
také závazný postup Libereckého kraje a příspěvkových organizací zřizovaných krajem při zadávání
veřejných zakázek na dodávky, služby nebo stavební práce, které se uskutečňují za úplatu na
základě písemné smlouvy nebo objednávky,“ řekl hejtman s tím, že směrnice byla přijata v roce
2009.

Dále hovořil o elektronických aukcích, které  Liberecký kraj  provádí  od roku 2005.

„V  průběhu let 2005 – 2010 se na zrealizovaných nákupech ušetřilo 2.659.000 Kč, včetně DPH, což je
cca 22,8 % v porovnání s cenou nákupu stejného množství komodit v minulých obdobích či
prováděných nákupech bez EA,“ řekl hejtman s tím, že elektronické aukce jsou podle něj vhodné
 zejména na nakupované komodity - kancelářské potřeby, vč. papírů, tonery, hygienické
potřeby, v dřívějších letech i propagační předměty

V diskusi vystoupili rovněž Romana Derková, právní expertka na veřejné zakázky, a Martin
Flajšar, vrchní ředitel úseku řízení agentské sítě SME, Česká Pojišťovna, a.s.


